
Tisztelt Olvasó! 
Tisztelettel köszöntöm a Szegedi 
Felsőoktatási Szövetség nevében! 

Nagy örömömre szolgál, hogy 
e különszám hallgatói kezdemé-
nyezésre jött létre bizonyítva azt, 
hogy a felsőoktatás megkezdett 
reformja nem csak néhány felső-
oktatási vezető vagy oktató ügye, 
hanem mindannyiunk közös jö-
vőjének érdekében folyó hosszú 
távú terv, amelynek reményeink 
szerint elsőszámú nyertesei 
a hallgatók lesznek. Az elmúlt 
időszakba igyekeztünk megis-
mertetni szűkebb és tágabb kör-
nyezetünket nehézségeinkről, 
céljainkról a jelen kiadvány is ezt 
a célt szolgálja. 

A rendszerváltás után hamar 
világossá vált, a megváltozott kö-
rülmények, a világgal egyre szoro-
sabb kapcsolatba kerülő magyar 
társadalom igényei hosszú távú 
céljai szükségessé teszik a régóta 
változatlan felsőoktatás átalakítá-

sát. Az 1993. évi felsőoktatási tör-
vény megteremtette az intézmé-
nyi autonómia és a demokratikus 
működés alapjait, de még nem 
volt tekintettel a társadalom, az 
adófizetők és a munkaerőpiac igé-
nyeire. A törvény 1996. évi módo-
sítása megteremtette a jogi kere-
teket a fejlődés előtt, a felsőokta-
tás négyszintű modelljével egy 
intézményen belül, ezek: az isko-
larendszerű felsőfokú akkreditált 
szakképzés, főiskolai képzés, 
egyetemi képzés, doktori képzés. 
Természetesen, hogy az egyes 
képzések közötti átjárás szaba-
dabb lehessen, a választék növe-
kedjen, ahol lehetséges a helyi in-
tézmények egyesítésével kell se-
gíteni az előbb említett képzési 
rendszer kialakítását. Az egyesí-
tést két lépésben képzelték el, az 
első két éves előkészítő szakasz-
ban Felsőoktatási Szövetség for-
májában, ezután pedig egy telje-

sen egységes új intézményben. 
A hatékonyabb munka végzésé-
hez szükséges új beruházásokat a 
Világbankkal megkötött kölcsön-
szerződés biztosítja. Ez az út, mint 
bebizonyosodott, csak Debrecen 
és Szeged számára volt vonzó, így 
összesen ezen a két helyen jöttek 
létre szövetségek. A felsőoktatási 
törvény ez évi módosítása meg-
változtatta a helyzetet, és kijelöl-
te az egyesítendő intézményeket, 
az egyesítéshez szükséges min-
den lépést pontosan kijelölt, hogy 
2000. január l-jén új intézmé-
nyek működhessenek. Ez a bo-
nyolult és nehéz feladat áll min-
den intézmény előtt, amit úgy 
kell elvégezni, hogy közben az 
oktatás, a kutatás, a gyógyítás, 
a gazdálkodás zökkenőmentesen 
haladjon. Meggyőződésem, hogy 
az eddigi előkészítő munkánk, 
amelynek során az intézmények 
közötti egyetértés és minél jobb 
együttműködés vezérelt bennün-
ket, biztosítja a sikeres átmenetet 
a jelenlegi Szegedi Felsőoktatási 
Szövetség és a Szegedi Tudo-
mányegyetem között. 

Dr. Rácz Béla 
a Szegedi Felsőoktatási Szövetség 

elnöke 

Ösztöndíj-megállapodás áláírása. Szeged város önkormányzata ösztöndíjat 
alapított a Felsőoktatási Szövetség kiemelkedő tevékenységet folytató 

hallgatóinak támogatására. 
(Dr. Bartha László polgármester, Dr. Rácz Béla az SzFSz elnöke, 

Jancsák Csaba SzFSz HÖK elnöke) 
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